

Emergència feminista

Divendres passat, 20 de setembre, es van realitzar manifestacions i concentracions en més de 200 ciutats espanyoles per a declarar l'emergència feminista acolorint la nit de violeta.

Certament, les xifres que deixa al seu pas el terrorisme masclista són esgarrifoses. No obstant això, sabem que les violacions i els crims són la punta de l'iceberg del masclisme incrustat en la societat, i que, en la part baixa de la piràmide es troben moltes altres actituds i conductes que sustenten el sistema patriarcal.

Estem parlant d'això que anomenem micromasclismes: de bromes cap a col·lectius vulnerables, de menyspreu a les víctimes, d'estereotips sexistes, de tancament de files entorn dels assetjadors. I la nostra Universitat no és aliena a la societat en la qual està immersa. Ni tan sols ens lliurem les persones que portem les ulleres violetes.

Però ens sorgeixen moltes preguntes: Què ocorre quan una alumna denuncia, públicament o en les instàncies que considere oportunes, una situació d'assetjament sexual? Quins mecanismes s'engeguen per a activar el protocol contra l'assetjament? Reben pressions les persones que es posicionen a favor de les víctimes? I sobretot, com es resol? Se sanciona finalment el (presumpte) assetjador?

No podem saber-ho, doncs les persones implicades en la resolució tenen deure de sigil, i les afectades sovint tenen por a exposar-s'hi. I ens temem que, malgrat el Vicerectorat i la Unitat que vetlen per la igualtat, els (presumptes) assetjadors continuen campant a plaer i tot es quede en un xicotet esglai.

CGT_PV Universitat de València



DILLUNS AL SOL

23/09/2019

[WEB CGT-INFORMA](#)

Emergencia feminista

El pasado viernes, 20 de septiembre, se realizaron manifestaciones y concentraciones en más de 200 ciudades españolas para declarar la emergencia feminista tiñendo la noche de violeta.

Ciertamente, las cifras que deja a su paso el terrorismo machista son escalofriantes. Sin embargo, sabemos que las violaciones y los crímenes son la punta del iceberg del machismo incrustado en la sociedad, y que, en la parte baja de la pirámide se encuentran otras muchas actitudes y conductas que sustentan el sistema patriarcal.

Estamos hablando de eso que llaman micromachismos: de bromas hacia colectivos vulnerables, de menosprecio a las víctimas, de estereotipos sexistas, de cierre de filas en torno a los acosadores. Y nuestra Universitat no es ajena a la sociedad en la que está inmersa. Ni siquiera nos libramos las personas que llevamos las gafas violetas.

Pero nos surgen muchas preguntas: ¿Qué ocurre cuando una alumna denuncia, públicamente o en las instancias que considere oportunas, una situación de acoso sexual? ¿Qué mecanismos se ponen en marcha para activar el protocolo contra el acoso? ¿Reciben presiones las personas que se posicionan a favor de las víctimas? Y sobre todo, ¿cómo se resuelve? ¿Se sanciona finalmente al (presunto) acosador?

No podemos saberlo, pues las personas implicadas en la resolución tienen deber de sigilo, y las afectadas a menudo tienen miedo a exponerse. Y nos tememos que, a pesar del Vicerrectorado y la Unidad que velan por la igualdad, los (presuntos) acosadores sigan campando a sus anchas y todo quede en un sustito.

CGT_PV Universitat de València

